

**PROTOKOŁ Nr IX/07**  
**z sesji Rady Gminy Dębница Kaszubska**  
**z dnia 29 czerwca 2007 roku**

W sesji udział wzięli:

a/ czternastu radnych Rady Gminy	- nieobecna U. Frankowska
b/ Wójt Gminy	- Eugeniusz Dańczak
c/ Z-ca Wójta	- Tadeusz Bejnarowicz
d/ Sekretarz Gminy	- Iwona Wójcik
e/ Skarbnik Gminy	- Marek Malinowski
f/ Dyrektor GOK	- Grażyna Chojnowska
g/ Gł. Księgowa GOK	- Lidia Chrystofiak
h/ Dyrektor Sz. P. w Gogolewie	- Iwona Warkocka
i/ Kierownik OPS	- Krystyna Szustak

**Porządek obrad:**

1. Sprawy regulaminowe:
  - a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
  - b/ przyjęcie porządku obrad,
  - c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
2. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał.
3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami.
4. Przyjęcie planu nabywania i zbywania nieruchomości na terenie gminy Dębница Kaszubska.
5. Podjęcie uchwał w sprawach:
  - a/ zmian w budżecie Gminy na 2007 r.
  - b/ zatwierdzenia sprawozdania Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej za 2006 r.
  - c/ przyjęcia „Programu opieki nad zabytkami gminy Dębница Kaszubska na lata 2007 – 2010”
6. Interpelacje radnych.
7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9. Zamknięcie obrad.

**Przebieg sesji:**

**Ad.1**

**a/**

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.10<sup>05</sup> w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

**b/**

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz przedstawił porządek obrad. Przewodniczący zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz złożył wniosek i o wykreślenie z porządku obrad pkt. 5c tj. podjęcia uchwały w sprawie „Programu opieki nad zabytkami Gminy Dębница Kaszubska na lata 2007 – 2010”. Powyższe uzasadnione jest tym, że do Urzędu nie wpłynęła mimo obietnic opinia Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w sprawie projektu tej uchwały.

Wójt zgłosił wniosek o ujęcie w pkt. 5 c przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/36/2007 Rady Gminy Dębница Kaszubska z dnia 26 kwietnia 2007 roku w sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębница Kaszubska oraz w pkt. 5 d podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/142/2004 Rady Gminy Dębница Kaszubska z dnia 14.12.2004 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i przedszkoli niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych. Zmiana tej uchwały podyktowana jest wnioskiem Dyrektora Zespołu Szkół Niepublicznych w Niepogłędziu.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem wniosków.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem swojego wniosku.

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie /14 za/.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem wniosków Wójta Gminy.

W wyniku głosowania wnioski zostały przyjęte jednogłośnie /14 za/.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Zastępcę Przewodniczącego Krzysztofa Olech o przedstawienie porządku obrad z uwzględnieniem wprowadzonych zmian.

Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech odczytał porządek obrad z uwzględnieniem wprowadzonych zmian.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad porządkiem obrad z uwzględnieniem przyjętych wniosków.

W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (14 za).

**c/**

Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie (14 za).

Przewodniczący rady poinformował, że w sesji uczestniczy Kierownik Posterunku Policji w Dębnicy Kaszubskiej asp. Jarosław Badowski , który odchodzi na emeryturę. W imieniu własnym i Radnych Rady Gminy złożył podziękowania za wkład w umacnianie porządku i bezpieczeństwa na terenie gminy. Podziękowania także złożył Wójt Gminy Eugeniusz Dańczak.

Jarosław Badowski – Kierownik Posterunku Policji podziękował za wieloletnią współpracę Wójtowi, Przewodniczącemu, Radzie Gminy, Sołtysom, kierownikom jednostek organizacyjnych, pracownikom Urzędu oraz mieszkańcom gminy.

## Ad 2

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta Gminy o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami.

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 31 maja 2007 r. do 28 czerwca 2007r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/ oraz sprawozdanie z wykonania uchwał /załącznik Nr 2 do protokołu/.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniami Wójta Gminy.

Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem dotyczącym wniosku dla Stowarzyszenia Inicjatyw z Borzęcina, czego dotyczy ten wniosek i kto go napisał.

Wójt wyjaśnił, że wniosek dotyczy uzyskania środków na działalność kulturalną dla tej miejscowości. Działają tam zespoły artystyczne, które nie mają nawet strojów, te środki można by było na ten cel przeznaczyć. Gmina nie ma środków, by dodatkowo wspomóc Stowarzyszenie, więc czynione są kroki by te środki pozyskać z zewnątrz.

Radna A. Łomża prosi o przybliżenie tematu uregulowania prawnego działek na ulicy Leśnej.

Wójt poinformował, że działki o których mowa w sprawozdaniu zostały przejęte od Zakładu Garbarskiego „Skotawa”. W chwili obecnej działki są użytkowane bez pozwoleń i umów. Mieszkańcy także są zainteresowani uporządkowaniem tego tematu. Chcemy wznawiać granice i działki przeznaczyć do wykupu lub dzierżawy.

Radna I. Tkaczyszyn prosi o wyjaśnienie jaka nieruchomość jest do sprzedaży w Gogolewku.

Wójt poinformował, że dotyczy to sprzedaży posiadłości po Bieńczakach.

Radny L. Młyński podziękował Wójtowi za wystawienie stoisk na I Jarmarku Pomorskim organizowanym przez Fundację Partnerstwo Dorzecza Słupi w Bytowie. Na podstawie otrzymanych informacji od znajomych uważa, że było to jedno z lepszych stanowisk i cieszyło się dużym zainteresowaniem uczestników. Sądzi, że była to dobra promocja Gminy.

Radny P. Pałubicki prosi o informacje dotyczące planowanych do sprzedaży mieszkań w Motarzynie oraz planu zagospodarowania dla tej miejscowości – przeklasyfikowania funkcji w planie.

Wójt wyjaśnił, że mieszkania, które są do zbycia w Motarzynie będą zbyte na rzecz najemców, ponadto wyjaśnił, że przeklasyfikowanie terenów ma dotyczyć gruntów na osiedlu popegerowskim.

Więcej uwag do sprawozdania nie wniesiono.

Przewodniczący rady Marian Adamowicz zamknął dyskusję nad sprawozdaniami Wójta.

## Ad 3

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji Rady o złożenie sprawozdania z działalności komisji w okresie między sesjami.

a/

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś poinformowała, że członkowie jej komisji odbyli 3 posiedzenia. Jeno posiedzenie

odbyło się wspólnie z członkami Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego, na którym omawiano stan zabytków na terenie Gminy. Jedno posiedzenie członkowie odbyli we własnym gronie, na którym omawiano sprawy związane z działalnością Gminnego Ośrodka Kultury oraz wspólne posiedzenie wszystkich komisji, na którym opiniowano projekty materiałów i uchwał na dzisiejszą sesję. Zapoznała Radnych z protokołami z posiedzeń komisji / protokoły dostępne w aktach komisji lub na stronach BIP Urzędu/.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy Radni mają pytania do Przewodniczącej Komisji w zakresie przedstawionego sprawozdania.

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.

**b/**

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie komisji uczestniczyli w dwóch posiedzeniach komisji. Jedno posiedzenie było poświęcone kontroli Urzędu Gminy w zakresie naliczania podatków na 2006 i 2007 rok oraz rozliczenia sołectw, kolejne to było wspólne posiedzenie wszystkich komisji, na którym omawiano projekty materiałów i uchwał na dzisiejszą sesję.

Poinformował, że podatek naliczany jest na podstawie deklaracji składanych przez podatników. Uważa, że jest za mała ilość kontroli w terenie pod kątem potwierdzenia zgodności danych podanych przez podatnika a rzeczywistością. Odnośnie rozliczenia sołectw z otrzymanych środków za 2006 i 2007 rok to poinformował, że sołectwa nie przekroczyły przyznanych kwot. Zwrócił uwagę, że w Urzędzie nie jest prowadzony rejestr środków sponsorowanych dla poszczególnych sołectw.

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że zgodnie z Ordynacją Podatkową jedynym źródłem ustalenia kwoty podatku jest deklaracja podatkowa złożona przez podatnika. Pracownicy Urzędu niektóre deklaracje kontrolowali w rejestrze ewidencji gruntów, a także w uzasadnionych przypadkach kontrole odbywały się u podatnika. Z tych czynności kontrolnych są na stanowisku notatki. Na terenie Gminy mamy ok. 2 tys. podmiotów płacących podatki i bardzo trudno byłoby przeprowadzić kontrole u wszystkich podatników. Jeżeli będą uzasadnione przesłanki, że dane w deklaracji są nieprawidłowe, to kontrole będą przeprowadzane. Odnośnie środków wydatkowanych przez sołectwa to są one ujęte w jednym rozdziale klasyfikacji budżetowej. Jest wyodrębniona pula, którą mogą dysponować sołtysi. Ta pula jest ustalana przez mnożenie ilości mieszkańców przez kwotę bazową, która w roku bieżącym wynosi 4 zł. Odnośnie środków sponsorowanych to poinformował, że nie ma takiej ewidencji, gdyż nie przechodzą one przez budżet gminy. Nie posiadamy informacji gdzie i od kogo wpłynęły środki.

Radna I. Tkaczyszyn zauważyła, że kontrola deklaracji podatkowych w urzędzie nie jest problemem, gdyż Urząd jest w posiadaniu dokumentów zakupu lokali bądź ziemi.

Wójt potwierdził, że posiada takie dokumenty. Takiej dokumentacji nie posiadamy jeżeli chodzi o zawierane dzierżawy.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że ten problem występuje od dłuższego czasu. Podczas jego prac w Komisji Rewizyjnej podczas kontroli także mieli do tego zastrzeżenia. Podatnicy niechętnie zgłaszają zmiany. Znane są także przypadki przedsiębiorców którzy prowadzą działalność w próżni, jest także wiele tzw. Dzikich budynków, za które niewiadomo, czy ktoś płaci podatki.

Skarbnik Gminy stwierdził, że cała dokumentacja na dzisiejszy dzień nie jest wzorcowa i on zdaje sobie z tego sprawę, ale sukcesywnie sytuacja w tym zakresie się poprawia. Prosi o współpracę, jeżeli ktoś zna przypadki zaniżania danych w deklaracjach podatkowych o ujawnienie tych osób.

Przewodniczący rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze pytania do Przewodniczącego Komisji odnośnie przedstawionego sprawozdania.

Radni nie wnieśli więcej uwag.

**c/**

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Leszek Młyński poinformował, że członkowie komisji uczestniczyli w jednym wspólnym posiedzeniu z Komisją Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki na którym omawiano stan zabytków na terenie Gminy oraz w wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji na którym opiniowano materiały i uchwały na dzisiejszą sesję.

Przewodniczący rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają uwagi do przedstawionego sprawozdania.

Radni nie wnieśli uwag.

#### **Ad 4**

Marian Adamowicz – Przewodniczący Rady poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie planu nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości z dnia 01.02.2007 r. /załącznik Nr 3 do protokołu/.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan był opiniowany na posiedzeniu komisji wspólnej i otrzymał pozytywną opinię. Poprosił Wójta by ponownie przybliżył Radnym i przybyłym na sesję jakie działki chce Gmina zbyć.

Wójt poinformował, że planem zbycia objęte są działki:

80/2 położona w Gogolewie naprzeciwko górnego zbiornika wodnego

49 – położona w obrębie Gogolewo, która pełniła funkcję boiska sportowego,

174/1 położona w Dobrej, za budynkiem p. Urban, jest to działka zabudowana budynkami gospodarczymi.

20/6 – położona w Krzyni, jest to droga, która prowadzi do 3 działek, których właścicielem jest jeden użytkownik, który chce ta działkę zakupić.

1100 – w Dębnicy Kaszubskiej, pełni funkcję chodnika, chce zakupić właściciel działki.

1177 – w Dębnicy Kaszubskiej położona na II osiedlu Północ, działka o powierzchni ponad 12h.

Zwrócił się z pytaniem czy Radni mają jakieś dodatkowe uwagi do planu.

Nie wniesiono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady Marian Adamowicz zarządziła głosowanie nad planem nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości z dnia 25.06..2007 r.

***W wyniku głosowania plan nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości został przyjęty (13 za, 1 wstrzymujący).***

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz przekazał głos Panu Piotrowi Paczesnemu – mieszkańcowi Dębnicy Kaszubskiej.

Piotr Paczesny zwrócił uwagę na podejmowane działania ze strony Urzędu w zakresie normowania spraw związanych z posiadaniem majątkiem komunalnym.



Uważa, że podejmowane przez Wójta i Radę decyzje w tym zakresie są słuszne. On jako przewodniczący Komisji Rewizyjnej w poprzedniej kadencji wielokrotnie zwracał Wójtowi uwagi dotyczące porządkowania tych spraw. Przekazał także słowa uznania Wójtowi. Zauważył, że w terenie działania podejmowane przez Wójta są odbierane pozytywnie. Społeczeństwo stwierdza poprawę funkcjonowania Urzędu. Wójt jest otwarty dla ludzi, załatwia ich w sposób godny, jeżeli prawo czegoś nie zabrania to stara się rozwiązywać problemy bez zbędnej zwłoki. Uważa, że takie działania cieszą, jednak prosi radnych by nie koncentrowali się na drobnych sprawach, które też są bardzo ważne, ale na priorytetach, które mają ogromne znaczenie dla naszej gminy. Prosi by Radni nie zapomnieli o II etapie kanalizacji. Ta inwestycja jest nadal priorytetem naszej gminy i należy dołożyć wszelkich starań, by ją zrealizować. Radni nie mogą dopuścić do przesunięcia w czasie realizacji tej inwestycji. Zwrócił także uwagę, na fakt poprawy atmosfery na obradach sesji oraz merytoryczne i konkretne odpowiedzi Wójta.

Podziękował Przewodniczącemu rady za udostępnienie mu głosu w tej części sesji, gdyż z przyczyn osobistych nie może uczestniczyć do końca w jej obradach.

Przewodniczący Rady podziękował Panu Paczesnemu za słowa skierowane do Rady oraz zwrócił się z prośbą by w przyszłości nadal interesował się sprawami Gminy i służył Radzie swoją wiedzą.

## **Ad 5**

### **a/**

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r. / załącznik Nr 4 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 26 czerwca 2007 roku i uzyskał pozytywną opinię.

Zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

**W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za/.**

Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

### **b/**

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania Gminnego Ośrodka Kultury za 2006 r. / załącznik Nr 5 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 26 czerwca 2007 roku i uzyskał pozytywną opinię.

Zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

**W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /12 za, 2 wstrzymujące/.**

Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

**c/**

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/36/2007 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 26 kwietnia 2007 roku w sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębica Kaszubska / załącznik Nr 6 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 26 czerwca 2007 roku i uzyskał pozytywną opinię.

Zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

**W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za/.**

Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

**d/**

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/142/2004 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 14 grudnia 2004 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i przedszkoli niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych / załącznik Nr 7 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały nie był opiniowany na Komisjach Rady i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

Radny L. Młyński zwrócił się o wyjaśnienie treści zapisu § 4 ust.4.

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że w uchwale był zapis, że dotacja jest przekazywana w terminie trzech dni od daty wpływu dotacji na konto Gminy oraz nie było zapisu o możliwości zróżnicowania wysokości miesięcznych dotacji. Obecnie jeżeli szkoła złoży wniosek i będzie on zasadny oraz będą środki, to będzie można różnicować wysokość dotacji. Wyjaśnił również, że zgodnie z ustawą oświatową środki przeznaczone na działalność placówki oświatowej nie będą mogły być przekazywane na konto Stowarzyszenia „SPERANDA” .

Radna A. Łomża zwrócił się z pytaniem, czy ta uchwała nie będzie uprzywilejowała Szkół Niepublicznych.

Skarbnik Gminy poinformował, że mamy tylko jedną placówkę niepubliczną. Środki będą przekazywane tylko na uzasadniony wniosek.

Zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

**W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za/.**

Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

## **Ad 6**

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz prosił o składanie interpelacji.

Radni nie złożyli żadnych interpelacji.

## **Ad 7**

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków.

Radna J. Lejczak prosi o:

- dokończenie prac przy remoncie zbiornika przeciwpożarowego w Krzywaniu. Zbiornik został wyczyszczony, obecnie nie ma wody. W przypadku pożaru brak punktu czerpania wody dla potrzeb ppoż.
- remont drogi do Skarszewa Dolnego,
- ustawienie tablic informacyjnych z nazwą miejscowości w Skarszewie Dolnym,
- poprawę stanu drogi w miejscowości Skarszów Górny. Droga do Skarszewa jest ulepszona, ale w samym Skarszewie jest już fatalna.

Radny P. Pałubicki:

- podziękował, za dotychczasowe prace na placu zabaw,
- zwrócił uwagę na brak informacji propagujących przejazd przez naszą gminę rajdu starych pojazdów samochodowych,
- prosi o wycięcie drzew na skrzyżowaniu dróg Kotowo-Motarzyno, celem poprawy widoczności i bezpieczeństwa,
- prosi o podjęcie kroków w celu zabezpieczenia obiektu po byłej kotłowni na osiedlu w Motarzynie. Stan tego obiektu jest bardzo zły i zagraża bezpieczeństwu,
- prosi także o przeprowadzenie remontu drogi z Niemczewa do Strzegomina. Droga wymaga szybkiego remontu. Wystarczy dowieźć piachu i wykonać prace równiarką. W okresie sezonu z drogi częściej korzystają użytkownicy.

Radny B. Rębas: przekazał swoje refleksje z pobytu w Pakoszach, tam są także ubogie tereny, oni nastawili się na agroturystykę, ale mają to dobrze rozpropagowane w swoich ulotkach informacyjnych.

Radny M. Szumski prosi by podjąć działania przymuszające właścicieli posesji do wykaszania skarp przyległych do tych posesji, jako przykład wskazał na posesję po byłej szkole w Dobieszewie.

W. Masłyk – Sołtys Wsi Borzęcino – podziękowała za zorganizowanie wyjazdu do Warszawy dla społeczności tej miejscowości. Jednocześnie prosi o przyspieszenie działań w celu pozyskania terenu na boisko sportowe dla dzieci i młodzieży. Byli przedstawiciele Agencji i przekazali, że do czasu wszystkich formalności można wykosić teren i pozwolić młodzieży grać w piłkę.

Radny B. Rębas uważa, że należy wystosować pisma do dzierżawców by doprowadzili tereny będące w ich posiadaniu do porządku. Większość terenów dzierżawionych nie jest wykaszania i utrzymywana w sposób estetyczny.

Z. Stankiewicz – Sołtys Wsi Podwilczyn – prosi o ustawienie dodatkowych pojemników na odpady plastikowe i szklane lub o zamianę na większe.

## **Ad 8**

Wójt Gminy poinformował, że przy pracach porządkowych mieli być zaangażowani pracownicy prac społeczno-użytecznych oraz osoby wobec których Sąd orzekł prace na rzecz środowiska. Ludzie przychodzą i proszą o jakiegokolwiek zatrudnienie, a jak



już je otrzymają to najlepiej chcieliby nic nie robić. W niektórych miejscowościach, gdzie sołtysi w sposób prawidłowy nadzorują prace porządkowe, wykonane są one w sposób właściwy.

W odpowiedzi na wniosek Radnej J. Lejczak poinformował, że sprawą basenu zajmie się w trybie pilnym. Obecnie trwa konflikt w OSP Dębica Kaszubska. W rejonie działania tej jednostki leży Krzywań. Jednostka przechodzi burzliwą reorganizację. Po uporaniu się z reorganizacją w trybie pilnym zostanie dokończona sprawa zbiornika przeciwpożarowego. Każda miejscowość winna mieć zabezpieczoną wodę do celów ppoż. Odnośnie drogi do Skarszewa Dolnego poinformował, że jest to droga powiatowa. Na tej drodze często prowadzone są przez gminę prace. Obecnie jest bardzo dużo opadów i stan tej drogi się pogarsza. Na terenie gminy mamy kilka dróg o podłożu gliniastym np. do Troszek, Dobrzec – Dobra, które w takim okresie trudno utrzymać w dobrym stanie. Stosownie do środków i możliwości prowadzimy prace na tych i innych drogach prace remontowe. Odnośnie drogi w Skarszewie Górnym to jej stan także jest znany. Teraz gdy droga dojazdowa do tej miejscowości została naprawiona jej stan w samej miejscowości jest diametralnie różny i widać pogorszenie warunków. Obecnie brak środków na poprawę jej stanu, ale jak pozyskamy środki to postaramy się poprawić jej nawierzchnię.

W sprawie oznakowania miejscowości wyjaśnił, że jak znaki były mocowane na słupkach betonowych to tak często nie ginęły. Obecnie po zmianie sposobu ich mocowania bardzo szybko giną. W tej sprawie wystąpimy o ponowne oznakowanie miejscowości.

W odpowiedzi na wnioski Radnego P. Pałubickiego poinformował, że plac zabaw w Kotowie będzie dokończony. Jeżeli chodzi o wycięcie drzew przy skrzyżowaniu to temat jest rozpoczęty. W okresie dorastania zbóż widoczność na tym odcinku jest ograniczona i wzrasta zagrożenie. Odnośnie obiektu po byłej kotłowni na osiedlu w Motarzynie, to zostaną podjęte kroki w celu zabezpieczenia przed dostępem osób trzecich a zwłaszcza dzieci. W przyszłości będzie dążył do zbycia tego obiektu po cenach komercyjnych. Jest opracowany kosztorys na budownictwo socjalne. Te pomieszczenia można adaptować na 4 mieszkania wzorem gminy Słupsk. W sprawie drogi do Strzegomina to poinformował, że o tej drodze zapomniano, podziękował za przypomnienie oraz obiecał, że zostanie naprawiona.

W odpowiedzi na wniosek Radnego B. Rębasa poinformował, że nasz biuletyn informacyjny jest na ukończeniu. W biuletynie będą zawarte wszystkie informacje o naszej gminie. Natomiast w nawiązaniu do utrzymania porządku przez właścicieli i dzierżawców na posesjach – problem zgłaszany przez Radnego B. Rębasa i M. Szumskiego – poinformował, że część mieszkańców dba o swoje posesje, natomiast jest także taka część, która mimo wystąpień do właścicieli nie reaguje. Pisma przypominające o obowiązku dbania o ład na posesji zostaną wystosowane.

Odnośnie sprawy poruszanej przez Panią Sołtys z Borzęcina wyjaśnił, że Agencja w kilku przypadkach bez problemu przekazała działki, które były przeznaczone na boiska sportowe. W Borzęcinie jest problem. Musimy poczekać do czasu przejęcia działek. Teren obecnie proponowany nie spełnia warunków, gdyż jest podmokły, należało by także wyciąć rosnące tam topole i usunąć pniaki. Zwrócił uwagę, że na terenie naszej gminy jest jeszcze dużo spraw do uporządkowania. Jako przykład podał, że jest wiele nieruchomości wybudowanych na użytkach rolnych i nikt nie zmieniał funkcji w planie. Przy prostowaniu tych spraw ludzie zaczynają narzekać, gdyż do tej pory nie płacili podatków, a teraz ten obowiązek na nich ciąży. Jeżeli dane z deklaracji można potwierdzić na podstawie aktu, to nie ma żadnego

problemu, gdyż akty podają wszystkie dane precyzyjnie. Problem jest z umowami dzierżawy.

Odnosnie problemu poruszonego przez Panią Sołtys Wsi Podwilczyn wyjaśnił, że sprawa pojemników na surowce wtórne zostanie rozwiązana. Pojemniki zostaną zamienione na większe lub będą dostawione dodatkowe. Ta miejscowość ma duże wzięcie turystyczne i należy dołożyć starań o zachowanie porządku.

Radny P. Pałubicki prosi także o podjęcie kroków w celu uporządkowania posesji po Panu Kowalewskim w Kotowie.

Wójt poinformował, że będą podejmowane kroki. Pisma nie odnoszą skutku. Właściciele i dzierżawcy nie reagują na nasze monity. Dobrym rozwiązaniem była by kontrola. Taka kontrola była planowana, jednak z uwagi na niemożliwość zapewnienia w niej udziału Policjanta nie doszło do realizacji. Kontrola bez Policjanta nie odniesie skutku. Po zakończeniu zmian kadrowych w miejscowej placówce powrócimy do tematu.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zapoznał Radnych z pismem Pani Anieli Grulkowskiej zam. Łabiszewo 3a / załącznik Nr 8 do protokołu/ w sprawie przyznania mieszkania. Poinformował, że jest mu znana sytuacja mieszkaniowa tej rodziny, uważa że należy pomóc jeżeli jest taka możliwość. W tej rodzinie część dzieci jest w Domu Dziecka, obecnie dochodzą do pełnoletności i nie mają gdzie wracać. Uważam, że zapewniając im mieszkanie damy im szansę na życie w normalnych warunkach.. Zwrócił się z pytaniem do Wójta, czy udzielenie takiej pomocy rodzinie jest na ten czas możliwe. Poinformował także, że z uwagi na fakt, że Rada nie podejmuje decyzji w sprawie przydziału mieszkań do zainteresowanej zostanie wysłana odpowiedź, że pismo zgodnie z kompetencjami zostało przekazane celem rozpatrzenia Wójtowi Gminy.

Wójt Gminy poinformował, że problem tej Pani jest mu znany. Na terenie Gminy w zakresie poprawy bazy lokalowej nie było nic robione od dawna. Mamy ogromne zaległości. W tym celu wystąpiono do Agencji o przejęcie działki zabudowanej stolarnią w Borzęcinie. Powierzchnia tego obiektu wynosi ponad 500m<sup>2</sup> i w związku z tym, że pojawia się co raz więcej programów wspierających budownictwo socjalne będą czynione starania by ten obiekt pozyskać i zaadoptować na mieszkania socjalne. W tym obiekcie może powstać kilka takich mieszkań (kawalerki i większe). Uważa, że dzisiaj podjęta uchwała pozwoli już w sposób szybki przejąć ten teren wraz z obiektem. W chwili obecnej nie posiadamy takiego obiektu, który można zaadoptować na budownictwo socjalne, a nikt nam nie udzieli wsparcia na inwestycje na obiekcie którego nie jesteśmy właścicielem.

Radny B. Rębas uważa, że wybór Borzęcina pod lokalizację budownictwa socjalnego jest trafny. Jest to miejscowość w centrum Gminy, jest Ośrodek Zdrowia oraz szkoła, którą uważa, że jeżeli w tych mieszkaniach zamieszkają ludzie młodzi będzie można utrzymać. Działka jest uzbrojona. Poinformował, że już od trzech miesięcy wspiera Wójta w rozmowach z Agencją. Stwierdził, że rozmowy są bardzo trudne oraz, że bardzo ciężko coś od nich przejąć. Są co raz mniej skłonni do przekazywania mienia do zasobów komunalnych. Utrudnieniem w prowadzonych rozmowach jest także częsta zmiana kadry w Agencji. Najważniejszym zadaniem na dziś jest przejęcie działek, którymi jesteśmy zainteresowani. Chcemy przejąć także inne działki.

Wójt Gminy zaprosił Radnych, Sołtysów na Bal Samorządowców, który odbędzie się 07.07.2007 r. w Podolu Małym. Poinformował także, że w dniu 01.07. wraz z Przewodniczącym Rady Marianem Adamowicz i Radnym Rafałem Knitter wyjeżdża do niemieckiego landu, z którym współpracę nawiązali mieszkańcy Starnic w celu rozpoznania możliwości pozyskania sprzętu dla jednostek Ochotniczej Straży

Pożarnej. Druga strona w ramach współpracy także będzie chciała do nas przyjechać z wizytą.  
Zaprosił także Radnych na wyjazd do Warszawy, który odbędzie się 05.07.07 r.

#### **Ad. 9**

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 13<sup>00</sup> dokonał zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokołowała:  
Teresa Kozdroń-Kołącka

Przewodniczący  
Rady Gminy

/-/Marian Adamowicz